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Beste lezer 

Met (Vlaanderen in) de EU zijn we nooit klaar
2022 was dan ook opnieuw een druk jaar
waarin we (Europese) bakens verzetten zowaar.

Zo wisten we de EU-honger van onze leden 
mee te stillen
Door onze EU-monitoring weer op hoger niveau
te tillen.
En waren we weer in ons element 
In de terugkoppeling hieromtrent
Aan beleidsmakers in administratie, PV, regering 
en parlement.

We organiseerden over EU-subsidies een
professionele opleiding
En publiceerden een heuse handleiding
Om Vlaamse gemeenten en steden
Beter toe te leiden naar concrete 
EU-financieringsmogelijkheden.

Ook de Europese Toekomstconferentie
Gaven we met de hulp van onze leden en het
Vlaams parlement een nuttige, Vlaamse dimensie.

Comedian Erhan Demirci gaf voor een ruim publiek
Zijn repliek
En visie
Op de stand van de Europese integratie.

We lanceerden een uniek en succesvol 
Groot Vlaams Europadebat
Dat voor de komende jaren smaakt naar
meer van dat.
En konden ons eindelijk weer laten omringen
Door die vele interessante Europese Vlamingen. 

Onze goede samenwerking met de 
Vlaamse overheid
Gebaseerd op vertrouwen en snuggerheid
Werd verlengd tot een eindje richting de
eeuwigheid.
En onze versterkte samenwerking met
Limburgse provincie en actoren
Kon ook dit jaar weer bekoren.

Verbinden kun je evenwel niet alleen.
Want zonder geëngageerde leden, slimme
bestuurders, bereidwillige partners en een
topteam stuikt onze brug zomaar ineen.
Daarvoor heel vrij en vrank
Onze oprechte dank! 

Lees en ontdek met eigen ogen 
Welk een topprestaties ons team weer had in
diens vermogen.
En laat dit u en ons verder inspireren
Over wat we hier voor de toekomst uit 
kunnen leren.
En hoe we morgen
Nog beter voor uw Europese noden en
opportuniteiten kunnen zorgen.

Jan Buysse 
Algemeen directeur VLEVA
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Agoria
Agrolink Vlaanderen
Boerenbond
Brussels Airport Company
Cultuurloket
De Blauwe Cluster
De Vlaamse Waterweg
Digitaal Vlaanderen
Embuild Vlaanderen
essenscia Vlaanderen
Fevia
Flanders Make
Gezinsbond
GO! Onderwijs van de Vlaamse
Gemeenschap
imec
Katholiek Onderwijs Vlaanderen
Ministerie van de Duitstalige Gemeenschap
North Sea Port
Onderwijsvereniging van steden &
gemeenten
Port of Antwerp - Bruges

Provincie Limburg
Taalunie
Toerisme Vlaanderen
Transport en Logistiek Vlaanderen
UNIZO
Vereniging van de Vlaamse Provincies
Vereniging van de Vlaamse Steden en
Gemeenten
VERSO
Vlaams Instituut voor de Zee - VLIZ
Vlaams Kenniscentrum Water - Vlakwa
Vlaamse Hogescholenraad - VLHORA
Vlaamse Instelling voor Technologisch
Onderzoek - VITO
Vlaamse Interuniversitaire Raad - VLIR
Vlaamse Landmaatschappij - VLM
Vlaamse Milieumaatschappij - VMM
Vlaamse Vervoersmaatschappij - De Lijn
Vlanot/IRBN
VOKA

R A A D  V A N  B E S T U U R

Jeroen Ampe, VVP
Kristof Audenaert, Vlaamse Regering
Giel Boey, Boerenbond
Jan de Keyser, Vlaamse Regering
Maarten Libeer, VOKA
Ingrid Lieten, Verso 
Philippe Nys, Vlaamse Regering
Thomas Pirard, Unizo

Dirk Rochtus, voorzitter, Vlaamse Regering
Annabel Tavernier, Vlaamse Regering 
Hendrik Theunissen, Vlaamse Regering 
Claire Tillekaerts, Vlaamse Regering
Anneleen Van Bossuyt, Vlaamse Regering
Kris Versaen, VVSG



E U - T O E K O M S T C O N F E R E N T I E
3  F E B R U A R I  2 0 2 2

VLEVA en het Vlaams Parlement organiseerden
op 3 februari 2022 een paneldebat met
experten uit de academische wereld en VLEVA-
leden. Zij beantwoordden verschillende vragen
over de verwachtingen van Vlaanderen
tegenover Europa. Deze input werd door
Vlaams Parlementslid Karl Vanlouwe
meegenomen naar de Europese
Toekomstconferentie.

Wat was voor u de meerwaarde om het
panelgesprek rond de EU-Toekomstconferentie
samen met VLEVA te organiseren?

Karl Vanlouwe: 'Het panelgesprek had voor mij een
dubbele meerwaarde. Eerst en vooral zorgde het
evenement ervoor dat de Europese
Toekomstconferentie ook haar intrede deed in het
Vlaams Parlement. Eerder debatteerden we al
uitvoerig over dit thema in de bevoegde commissie,
maar het panelgesprek was toch een hoogtepunt
om ook in het Vlaams Parlement aan de toekomst
van de EU te werken. 

Ten tweede vormde het panelgesprek de ideale
gelegenheid om rechtstreeks van het Vlaamse
middenveld te horen welke verwachtingen zij
hebben van de EU. Zo kwamen we tot concrete
problemen en aanbevelingen. Een dergelijke aanpak
miste ik vaak bij de output van burgerpanels uit
andere lidstaten: zij bleven soms vaag over
Europese vraagstukken, zoals kieskringen of
presidenten. Samen met VLEVA kozen wij voor een
andere aanpak: hoe kan de EU, heel concreet,
meerwaarde bieden voor onze bedrijven,
organisaties en burgers?'

Welke boodschap heeft u vanuit Vlaanderen
meegenomen naar de Toekomstconferentie?

'Als vertegenwoordiger van het Vlaams
Parlement in de Toekomstconferentie vond ik
het belangrijk om de kaart te trekken vanuit
een deelstatelijke visie. Vlaanderen mist soms
een Europese reflex, maar de EU mist zeker en
vast ook een regionale reflex. Denk bijvoorbeeld
aan regiospecifieke cijfers en aanbevelingen in
rapporten van de Europese Commissie. De EU
moet ook in staat zijn om te capteren wat er
leeft bij regionale en lokale overheden,
bijvoorbeeld via een grotere rol voor nationale
en regionale parlementen in het Europees
besluitvormingsproces. 

Maar ook een agentschap als VLEVA is daarbij
essentieel: elke dag maakt VLEVA de brug tussen
Europa en Vlaanderen. Zo kunnen onze Vlaamse
organisaties hun weg vinden in het Europese
labyrint. Ik haalde dat in al mijn tussenkomsten
aan en sprak er uitvoerig over met collega’s uit
andere lidstaten. Die waren allemaal
enthousiast wanneer ik hen uitlegde wat VLEVA
doet. Hopelijk zien we in de toekomst meer
verbindingsagentschappen in de Europese lid-
en deelstaten.'

B E K I J K  H E T  E V E N E M E N T  H I E R

https://www.vleva.eu/nl/eu-algemeen/toekomst-eu/events/eu-toekomstconferentie-vlaanderen-in-europa


E U - S U B S I D I E S  V O O R  
L O K A L E  B E S T U R E N

In het voorjaar van 2022 organiseerde VLEVA in
samenwerking met de Provincies Limburg, Oost-
Vlaanderen, West-Vlaanderen en Vlaams-
Brabant een eerste editie van een gratis
opleiding EU-subsidies voor lokale besturen. Per
provincie volgden zo'n 25 medewerkers van
lokale besturen de driedaagse opleiding. Tijdens
de laatste opleidingsdag werd ook de VLEVA-
subsidiegids voor lokale besturen gelanceerd.
Die kwam tot stand in samenwerking met
VLEVA-lid VVSG.

Lize Hermans van Stad Genk volgde de opleiding
en deelt graag haar ervaring.

Wat is voor jou de meerwaarde van een EU-
subsidie opleiding die gericht is op lokale
besturen?

Lize Hermans: 'In 2022 volgde ik voor stad Genk de
opleiding ‘van Europese mogelijkheden tot Europese
subisdie-aanvraag'. De opleiding was duidelijk
opgesplitst in een theoretisch deel, een onderdeel
met concrete voorbeelden en een praktische
begeleiding. Het theoretisch deel nam me heel
helder mee in de verschillende programma’s en
subsidiemogelijkheden die Europa te bieden heeft
voor lokale besturen.

In de tweede opleidingsdag kwamen concrete
voorbeelden van steden aan bod die succesvol een
Europees project hebben kunnen uitrollen. Dit had
een enorme meerwaarde, want dit gaf de
deelnemers de kans om praktische vragen te stellen
en bood ook veel inspiratie en goesting om zelf te
beginnen.'

'Ten slotte moesten we zelf een projectvoorstel
opmaken. De begeleiding die we hierrond
kregen in de derde opleidingsdag was heel
concreet en bood duidelijke handvaten om zelf
verder aan de slag te kunnen. Ook achteraf
kregen we een heel uitgebreide analyse van de
mogelijke subsidiemogelijkheden voor dat
project. 

Het was dus een zeer volledige opleiding met
zowel theorie als praktijk. Als vervolgstap zullen
we in de toekomst ook aan de slag gaan met de
subsidiegids.'

Raadpleeg de subsidiegids voor lokale
besturen hier.

https://www.vleva.eu/nl/subsidiegids-voor-lokale-besturen


H E R V O R M I N G  E U R O P E E S
E M I S S I E H A N D E L S S Y S T E E M
2 9  M A A R T  2 0 2 2

In het kader van Fit for 55 stelde de Europese
Commissie een herziening van het ETS-systeem
voor. Hierdoor komen ook nieuwe sectoren in
het vizier van het emissiehandelssysteem. Zo'n
270 geïnteresseerden volgden deze VLEVA-
webinar waarin VLEVA-leden hun visie op het
voorstel deelden. UNIZO is er zo één van.

Waarom is het belangrijk dat ondernemers op
de hoogte zijn van de hervorming van het
Europees emissiehandelssysteem?

Piet Vanden Abeele: 'De hervorming van het
Europees emissiehandelssysteem zal rechtstreeks of
onrechtstreeks impact hebben op verschillende
sectoren, denk maar aan brandstoffenhandelaars,
transportfirma’s, aannemers en andere actoren die
betrokken zijn bij gebouwenverwarming … De
hervorming zal bijvoorbeeld impact hebben op de
te hanteren prijzen. Alleen al daarom moeten ze
maximaal geïnformeerd worden over de
verschillende facetten van de hervorming van het
Europees emissiehandelssysteem.'

Waarom is het voor UNIZO belangrijk om
jullie standpunten rond Europese
initiatieven te delen met Vlaamse en
Europese beleidsmakers?

'UNIZO wil de belangen van haar leden-
ondernemers verdedigen op de verschillende
niveaus, zowel op Europees, federaal, Vlaams als  
lokaal niveau. Om die reden vindt UNIZO het
belangrijk dat ze de visie, vragen en
standpunten van het bedrijfsleven kan
doorspelen aan beleidsmakers. Deze aftoetsen
ten opzichte van de argumentatie van de
overheid kan leiden tot een win-win-situatie
voor de verschillende partijen.'

B E K I J K  D E  W E B I N A R  H I E R

https://www.vleva.eu/nl/energie-en-klimaat/events/webinar---hervorming-van-het-europees-emissiehandelsysteem


S T A T E  O F  T H E  E U
9  M E I  2 0 2 2

Elk jaar op 9 mei - Europadag - organiseren VLEVA, Europahuis
Ryckevelde, het infobureau van het Europees Parlement en een Vlaamse
provincie een 'State of the EU'. We laten dan een 'unusual suspect' aan
het woord over zijn of haar visie op Europa. Dit jaar was het de beurt
aan de provincie Limburg en werd Limburgs comedian Erhan Demirci
gekozen om de 'State of the EU' te verzorgen.

B E K I J K  D E  S T A T E  O F  T H E  E U  H I E R

Erhan Demirci, 'State of the EU', 9 mei 2022

‘Samenleven in diversiteit in het nieuwe Europa dat we
vandaag kennen, vraagt moed. Het vraagt openheid en
de wil om er samen iets van te maken.’

https://www.vleva.eu/nl/the-State-of-the-EU
https://www.vleva.eu/nl/the-State-of-the-EU
https://twitter.com/hashtag/diversiteit?src=hashtag_click
https://twitter.com/hashtag/Europa?src=hashtag_click


I M P A C T  D A T A  G O V E R N A N C E  A C T
E N  D A T A  A C T  O P  V L A A N D E R E N
6  M E I  2 0 2 2

Door de digitalisering is enorm veel data
voorhanden. Om de beschikbaarheid van deze
data voor hergebruik te bevorderen én de
ongebruikte data toegankelijker te maken,
heeft de Europese Commissie twee
beleidsinitiatieven gelanceerd. VLEVA
organiseerde een infosessie om de impact van
de Data Governance Act en Data Act op het
Vlaamse middenveld te kaderen.

VLEVA-lid Digitaal Vlaanderen deelde hun projecten
en visie rond data met het publiek. Hans Arents,
senior adviseur digitale overheid, vertelt ons graag
waarom deze sessie zo belangrijk voor hen was.

Welke impact heeft de Data Governance Act en
Data Act op Digitaal Vlaanderen?

Hans Arents: 'De Data Governance Act en de Data
Act hebben een belangrijke impact op het
agentschap Digitaal Vlaanderen. Deze nieuwe
Europese wetgeving legt onder andere vast onder
welke voorwaarden beschermde overheidsgegevens
kunnen gedeeld worden met bedrijven en onder
welke uitzonderlijke omstandigheden gegevens
kunnen opgevraagd worden bij bedrijven voor
gebruik door de overheid. De Data Governance Act
in het bijzonder heeft een impact op het net
opgerichte Vlaams datanutsbedrijf, omdat het
vastlegt binnen welk raamwerk op een
vertrouwensvolle manier gegevens kunnen gedeeld
worden tussen de overheid en bedrijven en tussen
bedrijven onderling.'

Waarom is het voor Digitaal Vlaanderen
belangrijk om projecten rond data te
kunnen delen op VLEVA-infosessies?

'Voor het agentschap Digitaal Vlaanderen is
het belangrijk om informatie over onze vele
projecten en activiteiten te kunnen delen.
Tijdens VLEVA-infosessies kunnen we een
ruimer publiek bereiken van belanghebbenden
en geïnteresseerden in de laatste
ontwikkelingen op het vlak van de
digitalisering van de Vlaamse overheden.'

B E K I J K  H E T  E V E N E M E N T  H I E R

https://www.vleva.eu/nl/economisch-beleid/digitale-agenda/events/welke-impact-heeft-data-governance-act-en-data-act-op-het-vlaamse-middenveld


G R O O T  V L A A M S
E U R O P A D E B A T

In 2022 organiseerde VLEVA het allereerste Groot Vlaams Europadebat in
samenwerking met het Vlaams Parlement. Een nieuwe vaste afspraak om het Vlaams-
Europees netwerk samen te brengen en stil te staan bij de Europese uitdagingen van
vandaag. Een panel met VLEVA-leden, academici, journalisten en Vlaamse en
Europese beleidsmakers boog zich over diverse actuele EU-thema's, geïnspireerd door
de State of the European Union van Ursula von der Leyen. Maar daar bleef het niet
bij. VLEVA bevroeg al haar leden over deze thema's en bracht hiervan verslag uit in
het Vlaams Parlement. 

State of the European Union van Ursula von der Leyen
Zoals elk jaar spreekt Commissievoorzitter Ursula von der Leyen het Europees
Parlement toe met haar 'State of the EU'. Deze speech vormt de basis van het 'Groot
Vlaams Europadebat'.

Het Groot Vlaams Europadebat in het Vlaams Parlement
Op 10 oktober gaan vijf VLEVA-leden en vijf Vlaamse en Europese beleidsmakers met
elkaar in debat over de thema's die door von der Leyen werden aangehaald in haar
State of the EU. Journalist Kamiel Vermeylen en professor Steven Van Hecke geven
extra toelichting bij de thema's. Herbekijk het Groot Vlaams Europadebat hier.

Bevraging bij alle VLEVA-leden
Zo'n 19 VLEVA-leden delen hun visie op de opportuniteiten, uitdagingen en
bezorgdheden die de thema's energie(crisis), strategische autonomie, sociale
markteconomie en de digitale en groene transitie met zich meebrengen. Die
resultaten deelden we via een blog en mailings naar beleidsmakers.
Lees de resultaten van de bevraging hier.

Terugkoppeling in het Vlaams Parlement
Algemeen directeur Jan Buysse deelt in de Commissie voor Buitenlands Beleid,
Europese Aangelegenheden, Internationale Samenwerking en Toerisme de bevindingen
van het debat en de bevraging bij de VLEVA-leden.

https://www.youtube.com/live/FkD0Sg-swn8?feature=share
https://www.vleva.eu/sites/default/files/2022-11/RAPPORT%20-%20Input%20VLEVA-leden%20-%20Groot%20Vlaams%20Europadebat%202022.pdf


D I N E R  M E T  M E P ' S
E N  V L E V A - L E D E N
2 6  O K T O B E R  2 0 2 2

Naar jaarlijkse gewoonte verzamelen we de top van de VLEVA-leden en
de Vlaamse Europarlementsleden in het Europees Parlement om elkaar
beter te leren kennen en van gedachten te wisselen over een actueel
thema. Tijdens het diner van 26 oktober 2022 stond de energiecrisis
centraal. Professor Albrecht (UGent) zette het debat in gang met zijn
analyse van het REPowerEU-plan. VLEVA-lid VITO reageerde alvast
enthousiast op Twitter.



Bruno Van Koeckhoven, EU Research Affairs Manager –
Hogeschool PXL

'Dankzij de bijzondere VLEVA-
dienstverlening, die sinds enkele jaren
ingebed is bij de Provincie Limburg, kunnen
we met de Hogeschool PXL voor onze
Europese ambities op vlotte en
laagdrempelige wijze beroep doen op de
Limburgse EU-liaisonofficer Jan Noelmans,
die voor onze instelling steeds meer deuren
opent.'

V L E V A  I N
L I M B U R G

De samenwerking van VLEVA met de provincie Limburg mocht in 2022
drie kaarsjes uitblazen. De liaisonofficer van Limburg, Jan Noelmans,
helpt Limburgse actoren actief om hun weg te vinden in Europese
besluitvorming én Europese subsidieprogramma's. Met succes!

overleg met
Limburgse
partners

subsidievragen
beantwoord131 98



B E V R A G I N G  V L E V A - L E D E N
O O R L O G  I N  O E K R A Ï N E

In de nacht van woensdag op donderdag 24
februari 2022 viel het Russische leger buurland
Oekraïne binnen. Dit bracht een golf van
verontwaardiging, sancties tegen Rusland en
Oekraïense vluchtelingen met zich mee. 

In de Verklaring van Versailles veroordeelden de
Europese lidstaten de invasie en beloofden steun
aan de Oekraïense vluchtelingen en extra
sancties tegen Rusland. Daarnaast bevat de
verklaring ook een toekomstvisie: de Europese
soevereiniteit versterken en de afhankelijkheid
van andere regio’s afbouwen. 15 VLEVA-leden
namen deel aan een VLEVA-bevraging over de
opportuniteiten en uitdagingen in de thema's die
in deze Verklaring aan bod kwamen. 

O E K R A Ï E N S E  V L U C H T E L I N G E N
VLEVA-leden maakten zich in de eerste plaats zorgen
over de capaciteit van het onderwijs en de taal-
uitdagingen die de Oekraïense vluchtelingen met zich
meebrachten. Er waren ook opportuniteiten om
vluchtelingen te activeren op de arbeidsmarkt.

E U - L I D M A A T S C H A P  O E K R A Ï N E
De VLEVA-leden waren geen voorstander van een
versnelde toetredingsprocedure voor Oekraïne. Ze
zien lidmaatschap als deel van een langdurig,
weloverwogen en duurzaam proces. Snelle toetreding
kan de stabiliteit en waarden van de Unie
ondergraven.

E N E R G I E C R I S I S
Het afbouwen van de afhankelijkheid van
Russische olie en gas biedt volgens VLEVA-leden
zeker opportuniteiten. De Europese lidstaten
kunnen nu verder gaan op de weg die al
ingeslagen werd met de Green Deal: meer
duurzame en hernieuwbare energie. Bovendien is
het een goede zaak om onze aanvoerroutes te
blijven diversifiëren. Enkele leden waarschuwen
wel voor de hoge kosten van de renovatie en
reconversie.

S T R A T E G I S C H E
A F H A N K E L I J K H E I D  A F B O U W E N
De Europese waardeketens raakten grondig
verstoord door de invasie van Rusland in
Oekraïne. De VLEVA-leden roepen daarom op om
waardeketens te diversifiëren.

S A N C T I E S  T E G E N  R U S L A N D
Over het algemeen is het volgens de VLEVA-leden
een goede zaak dat de Unie eensgezind een
signaal kan uitsturen door middel van
economische sancties. Anderzijds moet men
opletten voor ongewenste gevolgen voor onze
eigen economie en voor eventuele tegensancties.

Lees de standpunten van de 15 VLEVA-leden
in dit document.

https://www.consilium.europa.eu/media/54788/20220311-versailles-declaration-nl.pdf
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Verantwoordelijke uitgever: Jan Buysse, algemeen directeur

https://www.youtube.com/@vleva2457

